
ÇLa vida de Marc Gasol mereix una pelál�cula, no sÕexplica en

cinc minutsÈ

Salvador Sunyer.

I ara qu�, Sunyer?Jo segueixo amb les meves coses, amb les

meves pelál�cules. De tant en tant quan sur t alguna cosa que em fa

ilálusi� com aquesta amb Marc Gasol, tamb� mÕagrada fer-la, o com

el videoclip que vaig fer amb Rigober ta Bandini de Ay, mam�.Una

carrera de cine com la de Marc Gasol mereixia un f inal de

pelál�cula?Jo crec que es mereix una pelál�cula sencera i ben feta!.

La seva vida �s molt singular, amb diversos moments que la

marquen, i prenen decisions que no s�n obvies. Ell t� molt material rodat dÕuna productora que el va estar

seguint molt de temps.Els cinc minuts del documental se li van quedar cur ts?Donaria per una pelál�cula, ja li ho

deia, la seva vida no sÕexplica en cinc minuts. Moltes coses no han entrat, i durant el proc�s en vam anar

descobrint dÕaltres. Em sembla incre�ble que hagi acceptat aquest gui� per a un autotribut. Es def ineix, en par t,

per haver nascut a lÕombra dÕun germ� tan gran, i ell ho inclou sense cap problema al relat.Quantes hores de

rodatge va necessitar per aquells cinc minuts?MÕhavien dit Ôs�pigues que �s impossible que rodis m�s dÕuna hora

amb en MarcÕ perqu� t� moltes coses a fer. Jo vaig respondre que per fer-ho b� necessit�vem unes dotze hores,

seguides, i les vam fer. Ho vam rodar en dos dies, la feina grossa a Fontajau, i despr�s vaig anar a buscar a

imatges al Palau Blaugrana en aquell par tit que van perdre de 40. SÕha fet tamb� molta feia dÕarxiu, buscar

material, demanar permisos, lÕNBA ens ha cedit les imatges de forma desinteressada, per exemple. Hem tingut

moltes fons diferents.En qu� es va inspirar?Els guionistes s�n en Manel Vidal i en Mag� Garc�a de La Sotana, a mi

lÕenc�rrec mÕarriba a trav�s dÕells. En Manel �s el meu cos� i ja hi havia treballat abans amb ells. En Marc va anar

un dia a La Sotana i es van fer amics. Despr�s dÕalgunes reunions vam veure que la seva hist�ria �s sobre la

identitat, que aix� podia ser el tema central. Un nen que, de cop i volta, veu com el seu germ� es conver teix en

una estrella del b�squet, amb 16 anys es veu obligat anar a viure als EUA i ho ha de deixar tot, queda arrossegat

per all�. DÕentrada la vida all� no li agrada, torna, ve al Bar�a, per� les coses no li acaben de sor tir b� mentre el

seu germ� triomfa. Despr�s ve a Girona, i aqu�, sense la pressi� de ser el germ� dÕuna estrella, de cop i volta

explota. Per a ell aix� va ser b�sic. A Girona retroba la seva pr�pia identitat, tothom el reconeix i se sent acollit,

esÊgenera un vincle potser estrany per� molt profund. La relaci� amb el germ� �s un joc de miralls que no

sÕacaba mai. Quanen Marc triomfa i va a lÕNBA el f it xen els Lakers, per� per un intercanvi de cromos ha dÕanar

als Grizzlies: �s a dir, torna a Memphis seguint els passos del germ� ni que sigui de forma involunt�ria. All�

sÕacaba conver tint en el gran jugador que ha sigut i hi troba la segona llar. Va a Toronto i guanya lÕanell, i dÕall� als

Lakers un altre cop seguint els passos del seu germ�, que havia estat all� i ja est� retirat. I despr�s decideix

canviar lÕNBA per la LEB Or, de jugar amb Lebron James, torna a Girona per ajudar el seu club a tornar a lÕACB.

Ho trobo alálucinant, va canviar els Lakers per Girona!Li agrada el b�squet, a vost�?Sabia qui era Marc Gasol,

per� em quedava lluny. He hagut de fer un petit m�ster, no li negar�, perqu� no soc fan del b�squet. En Manel i

en Mag�, en canvi, s� que ho sabien tot. Alguna vegada el deuria haver vist jugar a Fontajau amb lÕAkasvayu per�

em sona haver-meÕl trobat a la nit. �s molt estrany que una persona aix� sigui com �s, aix� de senzilla. Ens hem

fet amics.Li va ser dif�cil guardar el secret sobre el rodatge i la retirada?No, gens. �s un projecte fet entre amics.

A banda dÕen Manel i jo, de gironins tamb� hi havia el director de fotograf ia Ar tur Pol; lÕIsabel Dom�nech, que sÕha

encarregat del vestuari, i la Laura Xifra, del disseny gr�f ic.Qu� li va demanar Marc Gasol?El primer cop vam

quedar per parlar a un bar de Castelldefels i m�s que ell vaig parlar jo, no vaig parar de fer-li preguntes per

intentar buscar com desf ilar una hist�ria de vida tan intensa en cinc minuts.Ê�s lÕactor menys actor que hi ha.

No es queixa mai. Durant dotze hores de rodatge mai es va queixar, cap mala cara, amb tot lÕesfor� i sacrif ici.

Quan vol fer una cosa, la fa.
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